
Kolegij ravnatelja škola na temu unapređenja sigurnosti - Stričak: Kao 

društvo imamo obvezu pružiti djeci sigurnost i zaštitu

3.1.2025.

Osnovno pravo svakog djeteta je sigurnost, a mi kao društvo, imamo obvezu pružiti djeci 

sigurnost i zaštitu – zaključak je kolegija ravnatelja osnovnih i srednjih škola kojima je 

osnivač Varaždinska županija, a koji je danas održan u Županijskoj palači. 

Riječ je o prvom takvom sastanku koji je održan nakon što je Ministarstvo znanosti, 

obrazovanja i mladih donijelo Protokol o kontroli ulaska i izlaska u školskim ustanovama, a

na kojem su uz župana Varaždinske županije Anđelka Stričaka, zamjenicu župana Silviju 

Zagorec i pročelnika Upravnog odjela za prosvjetu, kulturu i sport dr. sc. Miroslava Huđeka

prisustvovali ravnatelji i stručni djelatnici osnovnih i srednjih škola, saborski zastupnik 

Goran Kaniški koji je ujedno i član saborskog Odbora za unutarnju politiku i nacionalnu 

sigurnost, voditelj korporativne sigurnosti AKD-Zaštite Neven Martić, ravnatelj Učilišta 

AKD-Zaštite Marin Gregorović, pomoćnik voditelja Službe za javni red i sigurnost PU 

varaždinske Krunoslav Canjuga te pomoćnik načelnika Policijske postaje Varaždin Zvonko

Pintarić.



Kao što je naglasio župan Stričak škole su uvijek bile i moraju ostati sigurno mjesto za 

djecu.

- Škola nije samo prostor za obrazovanje, ona je i prostor u kojem djeca odrastaju, 

izgrađuju se kao osobe, stječu nova prijateljstva i suočavaju se s izazovima života. Naša je

odgovornost stvoriti takvo okruženje, jer se djeca, ali i njihovi roditelji, kao i djelatnici škole 

moraju osjećati sigurno i zaštićeno. Varaždinska županija kao prva županija inicirala je 

ovakav vid sastanka sa stručnjacima kojima je interes sigurnost djece, odnosno svih nas. 

Mjere koje su usvojene nisu tu da stvore barijere, već da povećaju sigurnost. Kao osnivač, 

Varaždinska županija bit će na raspolaganju školama, te ćemo poduzeti sve da se te mjere

provode, a sve kako bi podigli sigurnost učenika i djelatnika škole na višu razinu – rekao je

župan Stričak zahvalivši se svima na predanosti, radu i trudu koji svakodnevno ulažu u 

škole i školske zajednice.

Voditelj korporativne sigurnosti AKD-Zaštite Neven Martić ravnatelje škola osim što je 

upoznao s mjerama vezanih uz sigurnost školskih ustanova, iznio je i iskustva država u 

Europskoj uniji i svijetu kada je riječ o napadima u školama kao i o njihovoj sigurnosti.

- Apsolutna sigurnost ne postoji i najrazvijenije zemlje suočavaju se s napadima na svoje 

odgojno-obrazovne institucije i morale su pronaći dogovor kako pružiti što bolju sigurnost 

za svoje učenike i djelatnike. Drago mi je da je Varaždinskoj županiji jedan od ključnih 

prioritet sigurnost učenika i djelatnika u njenim školama, što je i pokazala organiziravši 

kolegij ravnatelja samo dan nakon što je resorno ministarstvo donijelo upute kako štititi u 

hitnim situacijama školske ustanove. Ravnatelje smo stoga upoznali s hitnim mjerama koje

su se dužne provoditi od 7. siječnja ove godine, ali i s namjerama za srednjoročne i 

dugoročne mjere koje će se poduzimati da se unaprijedi sustav sigurnosti u svim školskim 

ustanovama. Ministarstvo je u potpunosti preuzelo brigu o unapređenju sigurnosti i 

vjerujem da će se sve ove mjere koje su donesene u dogovorenim rokovima i izvršiti – 

rekao je Martić.

Pročelnik dr. sc. Miroslav Huđek podsjetio je kako je Varaždinska županija osnivač 33 

osnovne i 30 područnih škola, 14 srednjih škola i učeničkog doma.

- Naše osnovne i srednje škole sveukupno polazi 16.288 učenika, te Županija brine o 157 

samostojećih građevina, odnosno riječ je o školama, školskim-sportskim dvoranama, 



radionicama, praktikumima. Stoga ovoj problematici pristupamo maksimalno ozbiljno i u 

suradnji sa svim važnim dionicima kako bi protokoli bili sprovedeni na način koji daju 

rezultate. Ovo je tek prvi sastanak, za 30-ak dana, opet ćemo se sastati da vidimo gdje 

smo došli po pitanju unapređenja sigurnosti. Naša Srednja strukovna škola provodi 

program za tehničara zaštite osoba i imovine i tu vidimo suradnju s Učilištem AKD-Zaštite, 

a na raspolaganju ćemo školama biti i kod izrade Plana sigurnosti škola, unapređenju 

sigurnosne infrastrukture, kao i kod suradnje sa sigurnosnim i žurnim službama, te ostalim 

dionicima – rekao je pročelnik Huđek.

Pomoćnik voditelja Službe za javni red i sigurnost PU varaždinske Krunoslav Canjuga 

upoznao je ravnatelje s aktivnostima koje će PU varaždinska provoditi.

- U cilju povećanja sigurnosti kako učenika, tako i djelatnika škole, na prvi dan nastave 

nakon zimskih praznika, policijski službenici bit će prisutni u zonama odgojno-obrazovnih 

ustanova, dok će u idućem razdoblju pojačati svoje obilaske u tim zonama. Otvoreni smo 

za suradnju i nastavit ćemo raditi na nizu preventivnih programa u suradnji s školama, ali i 

samo zajednicom, poput sprječavanja nasilja u školama ili podizanja sigurnosti u prometu 

– rekao je Canjuga naglasivši kako je u ovakvim situacijama iznimno važna komunikacija, 

protok provjerenih i točnih informacija kao i povjerenje u same institucije.
















